
Muistio Etelä-Karjalan kuntien yhteisestä TE2024 uudistukseen liittyvästä info- ja keskustelutilaisuudesta 

   

Aika 17.8.2023 klo 15.15–17.50 

Paikka LUT yliopisto 

 

1. Tilaisuuden avaus 

 

Lappeenrannan kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Sanna Koskenranta avasi kuntien info- ja 

keskustelutilaisuuden klo 15.15 

 

2. Avauspuhe 

 

Imatran kaupunginjohtajan Matias Hildenin avauspuhe (liite1). Matias Hilden nosti esille muun 

muassa yhteistyön tärkeyden koko maakunnan elinvoiman ja työllisyyden edistämisessä 

vallitsevassa geopoliittisessa ja taloustilanteessa. Hilden totesi puheessaan, että hallinnollinen 

muutos yksin ei riitä ja uudistus on suuri näytön paikka Etelä-Karjalalle. 

 

3. Lakisääteinen yhteistoimintasopimus yhteisestä toimielimestä  

Etelä-Karjalan kuntien työvoimapalvelujen ja kotoutumisen edistämisen tehtävien hoitamisessa 

 

Lappeenrannan kaupungin hyvinvointipalvelujen kehittämispäällikkö Sanna Natusen ja 

talousarviopäällikkö Risto Lammin esitykset yhteistoimintasopimuksesta ja kustannusten 

jakoperiaatteista (liitteet 2–3). Keskustelussa nousivat esille tulevien toimipaikkojen sijainti 

Lappeenrannassa ja Imatralla. Tuleva työvoimaviranomainen tullee hyödyntämään nykyisiä 

Lappeenrannassa ja Imatralla sijaitsevia toimipisteitä. Muiden kuntien osalta hyödynnetään kuntien 

omia tai hyvinvointialueen kiinteistöjä. Henkilöstön osallistumista valmisteluun korostettiin. 

 

4. Etelä-Karjalan työllisyysalueen suunnitelma työvoimapalvelujen järjestämisestä ja kotoutumisen 

edistämisen tehtävien hoitamisesta 
 

Muutosjohtaja Johanna Ilmonin esitys lakisääteisestä järjestämissuunnitelmasta (liite 4). 

 

5. Kommenttipuheenvuorot 

Kaakkois-Suomen TE-toimisto, palvelujohtaja Tiia Piikki 

• Tulevien palvelujen kohdentamiseen ja resurssointiin sekä eri toimijoiden yhteistyön 

tiivistämiseen olisi hyvä kiinnittää huomiota jatkovalmistelussa. 

• Henkilöstö on jo hyvin mukana valmistelussa ja informaatiota on jaettu henkilöstölle 
valmistelun etenemisestä. 

• Valmistelu etenee aikataulussa ja valmisteltu aineisto antaa hyvän pohjan jatkaa 
valmistelua kohti konkretiaa. 

Kaakkois-Suomen ELY-keskus, ylijohtaja Satu Mäkelä 

• Valmistelu etenee Etelä-Karjalassa edellä muita. Kaakkois-Suomi ja Kainuu tulevat 
todennäköisesti olemaan ainoat alueet, joiden työllisyysalueet vahvistetaan heti lokakuun 

ilmoitusvelvollisuuden jälkeen.  



• Suunnitelma vaikuttaa kattavalta ja sitä täydennetään valmistelun edetessä. 

• Etelä-Karjalan valmistelussa on huomioitu kiitettävästi eri sidosryhmät muun muassa 
työllisyysjohtoryhmä ja henkilöstön osallistaminen saa kiitosta. 

 

Savitaipaleen kunta, kunnanjohtaja Johanna Mäkelä 

• Pienten kuntien tarpeet eroavat kaupunkien tarpeista ja siten työllisyyspalveluja pitää 
räätälöidä alueen tarpeita vastaavaksi. 

• Tärkeää on lähipalveluiden saavutettavuus ja yhden luukun periaate. 

• Etelä-Karjalassa valmistelu on ollut osallistavaa, kannustavaa ja hyvä yhteistyö on 

rakentanut luottamusta. 

• Yhteistyötä toivotaan jatkettavan yli lakisääteisten tehtävien esimerkiksi 
elinvoimapalveluissa, joissa päällekkäisyyksien poistamisella voitaisiin saada resursseja 

parempaan käyttöön. Etenkin elinvoimapalveluissa tarvitaan yhteistyötä myös pienempien 

kuntien kesken sekä maakunnallisesti että seutukunnallisesti. 

Etelä-Karjalan maakuntaliitto, elinvoimajohtaja Jami Holtari 

• Pelkkä hallinnollinen muutos ei riitä; on myös pohdittava, miten muut elinvoimapalvelut 

tukevat toimintaa. 

• Myös yrityspalveluiden päivittämiselle on tarvetta: mitä voidaan tehdä uusin - ei vain 
paketoida vanhaa toimintamallia uusiin kääreisiin. Maakuntaliiton peräänkuuluttamaa 

uusin ajattelua tarvitaan! 

• Ennakointiin tulee panostaa.  

• Julkisen toimijan ja elinkeinonharjoittajan opittava ymmärtämään toisiaan; voiko 

yhteistyötä edistää esimerkiksi tekemällä eri toimijoiden yhteinen elinvoimasopimus. 

 

6. Keskustelu 

 

• Maahanmuuttopalvelut ja kotoutumisenpalvelut on tärkeä huomioida kaikissa palveluissa.  

• TE-palveluilta toivotaan uudistuksessa uusia palveluja ja palvelutapoja. Tarvetta on myös 

kehittää entistä asiakaslähtöisempiä palveluja ja muun muassa voimassa olevaan 

raskaaseen asiakaspalvelumalliin toivottiin muutosta. 

• Edelliseen kommenttiin liittyen todettiin, että jo nykyisin TE-palveluita on runsaasti ja niitä 

tulee tuoda paremmin esille. Lisäksi todettiin, että TE-palvelut toimii lainsäädännön 

mukaisesti. 

• Kuntakentältä nostettiin esiin, että sopimus ja suunnitelma on nyt tehty mahdollistavaksi. 
Lisäksi todettiin, että jokaisen toimijan aktiivinen osallistuminen valmisteluun on edellytys 

sille, että uudistus maakunnassa onnistuu parhaalla mahdollisella tavalla.  

 

7. Tilaisuuden loppusanat 

 

Lappeenrannan kaupungin hyvinvointipalvelujen kehittämispäällikkö Sanna Natunen kertoi 

päätöksenteon etenemisestä (liite 5.). 

 

Lappeenrannan kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Sanna Koskenranta päätti tilaisuuden klo 

17:50.  


